



Rue de l'hôpital/Gasthuisstraat 31 b2 – 1000 Brussels

Tel.: +32 (0)2 274 22 06

Fax: +32 (0)2 400 71 26

e-mail: ceettar@ceettar.eu

website: www.ceettar.eu

EC Register: 15086733813-03

Confédération Européenne des Entrepreneurs de Travaux Techniques Agricoles, Ruraux et Forestiers

European Organisation of Agricultural and Rural Contractors

Europäischer Zentralverband der Lohnunternehmer

(General Assembly-item 9- questions)

## GENERAL ASSEMBLY

24 June 2014 – Dworp

Dear members,

Please find below some questions to help you preparing the round table on Item 9 during the meeting of next week.

### Item 9 - CAP 2014-2020: Support from the Member States to non-agricultural businesses

1. Do your organisation monitor and/or participate in the implementation of the new Regulation 2013/1305 on rural development? Do you know what is the state of affairs of the implementation?
2. Do you know if Article 19 of the Regulation 2013/1305 providing for support to non-agricultural businesses will be opened to land-based contractors in your country?
3. What is your position with regard to the CAP subsidies and the unfair competition resulting in the possibility for farmers to get support for investment in machinery?
  - a. The CAP subsidies should be open to land-based contractors;
  - b. The CAP subsidies should not provide for support for investment in machinery, either for farmers, nor for land-based countries.

\*\*\*\*\*

Chers membres,

Veillez trouver ci-joint quelques questions pour orienter votre présentation lors de la réunion de la semaine prochaine

### Point 9 - PAC 2014-2020 : Soutien des Etats-membres au secteur des entreprises non agricoles

1. Votre organisation suit-elle/participe-t-elle à la mise en œuvre du nouveau règlement 2013/1305 sur le développement rural? Savez-vous l'état de la procédure de mise en œuvre ?
2. Savez-vous si l'article 19 du règlement 2013/1305 prévoyant un soutien à des entreprises non agricoles sera ouverte aux entrepreneurs dans votre pays?
3. Quelle est votre position vis-à-vis des subventions de la PAC et de la concurrence déloyale résultant de la possibilité pour les agriculteurs d'obtenir un soutien à l'investissement en matériel?
  - a) Les subventions de la PAC devraient être ouverts aux entrepreneurs;
  - b) Les subventions de la PAC ne devraient pas fournir un soutien aux investissements dans les machines, tant pour les agriculteurs que pour les entrepreneurs.